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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2005-10-06  
 

Justerat: 2005-10-10 
 
 
............................................. .......................................................... 
Margareta Lilliestråle FA  Jan Wihlborg IFS   
  
 
Närvarande: 
Ledamöter: Mötesordförande Margareta Lilliestråle FA 

Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  
Jan Wihlborg IFS 
Anita Åkerhielm HiS 
  

Förhinder:    Åsa Borgström NHR 
Agnetha Mbuyamba RBU 
 

Sekreterare:   Solveig Blid 
 
Tjänstemän: 
Programchef   Anna-Lena Christensson § 1 - 11 
Enhetschef   Baban Mailian § 1- 15 
Enhetschef   Love Larsson  § 12 - 16 
Utredningssekreterare  Janna Söderman Flodén  § 15-16 
Enhetschef   Maria Strandell § 17 
Programchef   Anders Lindgren § 19 
 
Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linnè, kl.13.00-16.00. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordförande Margareta Lilliestråle FA, öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. Inga övriga frågor anmäldes. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Jan Wihlborg IFS utsågs att tillsammans med mötesordförande Margareta Lilliestråle FA 
justera dagens protokoll. 

 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering i förvaltningens reception på Karlavägen 104, från kl. 10.00  
2005-10-10. 
 
§ 5. Föregående protokoll 2005-09-08 
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Föregående protokoll 2005-09-08 godkändes och lades till handlingarna. 
 
§ 6. Projektförslag ”Arbetsinriktad rehabilitering”. 
Anna-Lena Christensson redogjorde för förslaget. 
Projektet riktar sig till de ca 60 personer som är beroende av försörjningsstöd och är 
sjukskrivna utan pågående rehabiliteringsinsatser från försäkringskassan eller 
arbetsförmedlingen. Ett aktivt arbetssätt med utredningar/åtgärder och rehabiliteringsinsatser 
ska utarbetas i samarbete med försäkringskassan och landstinget. Försäkringskassan är positiv 
till att bidra även ekonomiskt till projektet som förhoppningsvis påbörjas 2006 och som 
organisatoriskt kommer att tillhöra Enheten för arbete och försörjningsstöd inom 
Socialtjänsten.  
 
Handikapprådet stöder förslaget och betonar att rehabilitering är viktigt för att personer ska 
komma igång. 
 
RSMH:s representant framförde att det är önskvärt att också ta med Arbetsmarknadsverket 
och personer med psykiska funktionshinder. 
 
§ 7. Från aktivitetslistan: ”Om psykiskt funktionshindrade som förvisats till 
landsorten.” 
Anna-Lena Christensson och Baban Mailian redogjorde för frågan. 
Det finns ca 30 psykiskt funktionshindrade personer från stadsdelen som bor på 
specialboenden ute i landsorten. Planering finns för att fram till början av 2007 ha ordnat 
gruppboenden på Östermalm för 14 av dessa. Gruppboendena är planerade på Rio, kv. Väbeln 
och Svea Artilleri. I samband med byggnationen på Norra Djurgården – Hjorthagen – 
kommer det att byggas ytterligare 6 gruppboenden med 5 lägenheter i varje, varav hälften för 
psykiskt funktionshindrade och hälften för funktionshindrade.  
 
För de som kommer att bo kvar på boenden ute i landsorten finns ramavtal och tillsyn genom 
stadsdelsförvaltningen och länsstyrelsen, som är tillståndsgivare.  
 
Om någon får kännedom om missförhållanden på ett boende är det viktigt att meddela den 
enhet inom Socialtjänsten som arbetar med målgruppen.  
 
§ 8. Synpunkter på utkast ”Överenskommelse om samverkan kring personer med 

psykiska funktionshinder och/eller beroendeproblematik” (med i utskicket)  
Anna-Lena Christensson redogjorde för avtalet som ska reglera ansvarsområden och 
kostnadsfrågor. Det som återstår innan dokumentet är klart är reglering av betalningsansvaret 
och synpunkter från socialstyrelsen vad gäller rutiner för utskrivningsklara personer.  
 
RSMH:s representant framförde att det är önskvärt att representanter för RSMH och IFS är 
med i referensgruppen/arbetsgruppen kring dokumentet. 
 
§ 9. Redogörelse med anledning av skrivelse från kommunförbundet och 
landstingsförbundet 2003, om barn och vuxna med psykiska funktionshinder 
 
Anna-Lena Christensson redogjorde för att skrivelsen har utmynnat i både ”BUS- 
överenskommelsen” och ”Överenskommelse om samverkan kring personer med psykiska 
funktionshinder och/eller beroendeproblematik”. Den har dessutom resulterat i BUS-
samarbetet på olika nivåer.   
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§ 10. Remiss om inrättande av inspektörsfunktion för omsorgen om funktionshindrade 
(med i utskicket, på nämnd 17/11) 
Anna-Lena Christensson redogjorde för förslaget om inrättande av tre inspektörstjänster för 
verksamheterna för funktionshindrade och psykisk funktionshindrade. Förvaltningen är 
positiv till förslaget.  
 
Handikapprådet tycker det är bra med bättre översyn och mer insyn i verksamheter för  
funktionshindrade och psykiskt funktionshindrade, och stöder förslaget. 
 
§ 11. Remiss om ökad möjlighet att välja inom omsorgen (med i utskicket, på nämnd 
17/11) 
Frågan bordlades. Per-Ola Larsson undersöker kostnader för privata respektive kommunala 
vårdalternativ, som underlag för diskussion på nästa ordinarie sammanträde 2005-11-03.  
 
§ 12. Från aktivitetslistan: Ändringar i LSS, hur och när gå igenom (information med i 
utskicket) 
Love Larsson går igenom ändringar på sammanträdet 2005-11-03. Eventuella frågor till 
Solveig Blid senast 2005-10-21, så att Love kan ges möjlighet att förbereda svar. 
 
§ 13. Frågor/synpunkter kring informationen i utskicket 
Inga synpunkter framkom. 
 
§ 14. Inkommen information, förslag på rutin för inkommande information 
Inkommen information: 
• Protokoll från kommunstyrelsens handikappråds sammanträde 2005-08-31. 
• Nyhetsblad nr 15 Lys, kompa och funka. 
• Hammarby Sjöstad tillgänglig för alla? FoU-rapport 2005:11. 
• Kommunernas insatser för personer med psykiska funktionshinder – Slutrapport. 

Jan Wihlborg önskar få sammanfattningen tillsänd sig. 
 
Förslag på rutin: 
Solveig Blid gör en lista på inkommen information/handlingar som inte måste läsas av alla i 
rådet. Listan tillsänds ledamöterna. Var och en får sen själv avgöra om de vill få handlingen 
och kontaktar i så fall Solveig Blid.    
 
Handikapprådet tyckte förslaget var bra och det börjar gälla omgående. 
 
§ 15. Eventuella frågor kring rapport om uppföljning av ramavtal (med i utskicket) 
Janna Söderman Flodén redogjorde för hur staden följer upp ramavtal med olika vårdgivare 
av vissa boenden enligt SoL, LSS och daglig verksamhet enligt LASS. Det finns bl.a. ett 
utarbetat frågeformulär som ansvariga på verksamheten ska svara på.  
 
Socialstyrelsens anvisningar ligger som grund för avtal, tillståndsgivning och uppföljningar.   
Om missförhållanden framkommer rapporteras det till ansvariga i staden och på länsstyrelsen.  
 
Det finns ett nätverk av biståndshandläggare över staden som utbyter information.  
 
Anhöriga brukar också höra också av sig om de är missnöjda med den vård den anhörige får.  
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Från RSMH;s representant framkom förslaget att följa upp klientens/den boendes synpunkter 
genom ett frågeformulär riktat till dem, på samma sätt som till personalen.   
 
En sammanfattning av utförda inspektioner bifogas protokollet. 
 
§ 16. Synpunkter på utkast till remissvar/tjänsteutlåtande Sthlm stads 
brottsförebyggande program (med i utskicket) 
Janna Söderman Flodén redogjorde för förslaget.  
 
Handikapprådet framförde följande synpunkter. 
• Det behövs folkhälsoinsatser. Många brottsförövare, inte minst de som begår allvarliga 

brott, har psykiska problem. Därför är det viktigt att det finns resurser i form av vård och 
hjälp att erbjuda den psykiskt sjuke.  

• För att motverka ungdomsbrottslighet behövs det ungdomsaktiviteter i stadsdelen som 
komplement till de kommersiella alternativen och kroglivet. Det saknas fritids – 
eftermiddagsverksamheter för ungdomar över 15-16 år.  

• Viktigt att arbeta med etik i skolan - frågor kring seder, respekt och hänsyn m.m. 
• När man bygger, tänka på hur man bygger med belysning m.m. 
• Vad täcker tilltänkta kostnader, vad kostar eventuella åtgärder. 
• Minimera kostnader för administration, mera av handlingskraftiga insatser såsom Farsor 

och Morsor på stan.  
 
§ 17. Synpunkter på utkast till ”Barnkonferensen – överenskommelse om samverkan” 
(med i utskicket) 
Bakgrunden till dokumentet är ett tidigare samarbete mellan Norrmalm och Kungsholmen 
som Östermalm nu inkluderats i. Överenskommelsen rör samverkan gällande såväl barn som 
ungdomar och vuxna.  
 
Handikapprådet betonar att det är viktigt att vara vaken för signaler på psykisk ohälsa, 
speciellt hos nyblivna föräldrar, för att kunna sätta in åtgärder i tid. 
Barn som växer upp med en psykiskt sjuk förälder kan behöva t.ex. psykoterapi.  
Även föräldern kan behöva terapi. 
Enligt Hälso- och sjukvårdslagen (HSL) 2 B ska läkaren informera om alternativa 
behandlingsmetoder t.ex. terapi. 
Enligt HSL 3 A ska klienten själv få välja behandlingsmetod. 
 
§ 18. Aktivitetslistan- punkter att ta upp på följande möten 
Se aktivitetslistan. 

 
§ 19. Nybyggnation norra Djurgårdsstaden, med mera 
Anders Lindgren redogjorde för frågorna. 
• Norra Djurgården (Hjorthagen). Det finns nu en detaljplan för 2 000 lägenheter i området 

och för förskolor, skolor, äldreboenden samt särskilda boenden. Marken i området har 
renats genom olika processer. Flera olika byggherrar är involverade. Hälften av 
lägenheterna ska vara hyresrätter och hälften bostadsrätter. Det kommer att bli 6 x 5 
specialbostäder (gruppboenden) i området.  
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Vad gäller kommunikationer, så kommer till en början nuvarande busslinje att förlängas. 
Senare tillkommer nya busslinjer och eventuellt också spårbunden trafik.  
 
Handikapprådet framförde följande synpunkter: 
Det är stora nivåskillnader i området och det kan bli svårt för funktionshindrade att ta sig 
fram. 
Det finns för närvarande ingen möjlighet att nå området från Ropstens T-bana.  
Det är väldigt ”lyhört” nerifrån och uppåt, ljudet fortplantar sig uppåt även om man skärmar 
av åt sidorna nere i området. 
Det finns behov av ”satellitlägenheter” för personer med funktionshinder. 
 
• Planändring i kv. Stattin, Sandhamnsgatan. Den lokal som för närvarande är kontor ska 

byggas om till 110 bostäder, totalt 5 483 kvm. 
 
Handikapprådet undrar om det finns möjlighet att bygga gruppboende i fastigheten.  
Handikapprådet önskar att förvaltningen undersöker om det finns lokaler i fastigheten som 
kan disponeras för funktionshindrade.    
 
• Stadsdelsförvaltningen kommer att ge trafikkontorets tillgänglighetsprojekt synpunkter på 

tillgänglighetsanpassningar i parker i området.  
 
• Trafikkontoret planerar att bygga cykelbanor och cykelfält på Birger Jarlsgatan, 

Sturegatan, Karlavägen, Engelbrektsgatan och Tegeluddsvägen. Cykelfält är målade 
områden i gatan. 

 
§ 20. Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 
 
§ 21. Avslutning  
Mötesordförande Margareta Lilliestråle avslutade sammanträdet och tackade de närvarande. 
 
Bilagor 
1. Aktivitetslistan 
2. Sammanfattning av utförda inspektioner. 


